
 

 

 

Medlem af Folketinget Marlene Ambo-Rasmussen (V) har den 5. oktober 2021 stillet 

følgende spørgsmål nr. S 9 til sundhedsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 9: 

”I lyset af, at regeringen har profileret sig med, at fertilitetsområdet er en dagsorden, 

der betyder meget for regeringen, hvad mener ministeren så om, at der på finanslo-

ven ikke bliver allokeret midler dertil?” 

 

Svar: 

Indledningsvist kan jeg oplyse, at vi efter min opfattelse skal arbejde mere målrettet 

på at mindske behovet for fertilitetsbehandling i Danmark. Det forudsætter indsatser 

fra mange sider og kræver både strukturelle og kulturelle ændringer i samfundet. Æn-

dringer, som gerne skulle munde ud i, at vi får børn tidligere i livet, end vi gør i øje-

blikket. 

 

Jeg kan samtidig bekræfte, at der med regeringens fremlagte forslag til finanslov for 

det kommende år (2022) ikke er anvist midler til fertilitetsområdet.  

 

Regeringen vil senere indkalde til forhandlinger om finansloven for 2022, hvor Folke-

tingets partier vil kunne foreslå ændringer til finanslovforslaget.  

 

 

Med venlig hilsen 
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